



GMF - Grand Mother's Funck (1992-2020)

Beinahe wäre die helvetische Soul- und Funkgarde ausgestorben! Handwerk verlor an Bedeutung, mit buntem Stilmix auf Plattentellern versuchte man zu retten was zu retten war... Dass die GMF-Dinosaurier der Swiss Funkyness zum Überleben verhelfen, lag auf der Hand – Ehrensache! Nach erfolgreichem Comeback 2017 präsentieren Grand Mother's Funck nun ein fulminantes Folgewerk.

Am 3. April 2020, inmitten der Coronakrise, veröffentlichten Grand Mother's Funck ihr 12. Studioalbum ***The Big Pie*** und landeten auf Anhieb auf Platz 3 der Schweizer Albumcharts. Wahrlich ein grosser Kuchen: Eine CD mit zehn Songs, zwei Remixes, eine Sound-Collage, Youtube-Videos und mehrere Single-Auskopplungen obendrauf.

Die erste CD "Grand Mother's Funck" schlug 1994 ein wie eine Bombe, und elf weitere sollten über die Jahre folgen. 1996 stürmten GMF mit ihrem zweiten Album "Please Baby Please Baby Baby Please" bereits die US-College Charts, Fanclubs in Japan und auf den Bahamas waren die Folge. Die Single "Call Me" war ein Hit auf DRS3 und katapultierte die Band auf alle grossen Festivalbühnen und in jeden Partykeller der Schweiz und des umliegenden Auslandes. Für das Album "The Proud Egyptian" holten sie Kult-Rapper Akil the MC, den kreativen Kopf von Jurassic 5 aus Los Angeles an Bord, und bestritten mit ihm eine dreijährige Konzerttour. Und von ihrem letzten Album "Take The Money" landeten ausgewählte Tracks auf Samplern des holländischen DJ-Labels "Breakbeat Paradise".

Die Wegbereiter von "Le Funck Fédéral" haben in 28 Jahren über 160 Eigenkompositionen veröffentlicht, ihre Kunst stetig verfeinert und sind sich treu geblieben. Zusammen stöberten sie im reichen Fundus der afro-amerikanischen Musikstile und sogen alles auf, was ihrem Ziel diente: eine Musik zu schaffen, der es kein Entrinnen gibt. Mit bestechender Einfachheit verbreiten GMF gute Laune und ziehen tanzfreudige Konzertbesucher in ihren Bann.

<https://www.gmf.ch>

<https://www.facebook.com/grandmothersfunck>

https://www.instagram.com/gmf_grandmothersfunck/

<https://www.youtube.com/user/grandmothersfunck>

PR-Page: <https://app.igroovemusic.com/pr/552>

Bestellung: <https://lnk.site/the-big-pie>



GMF - Grand Mother's Funck (1992-2020)

Just as Swiss funk was on the verge of going extinct, the GMF dinosaurs brought life back into the scene. After the successful comeback in 2017, Grand Mother's Funck released their new album, «The Big Pie», on April 3rd, 2020 and reached #3 on the Swiss album charts.

And a big pie it is: ten songs, two remixes, one sound-collage, Youtube clips and several single versions to sweeten the pot. The album also includes four jazzy instrumentals in which you can witness the band's 28 years of experience.

GMF have come a long way musically, having started off as teenagers in 1992, covering funk classics, animating crowds to shake everything they got and being a gate opener to the upcoming acid jazz wave. Their first album «Grand Mother's Funck» was released in 1994 and became an instant hit. Musically a wasteland at the time, Switzerland experienced a funk revival, GMF refuelling the party animals with fresh funk food every year.

The second CD «Please Baby Please Baby Please» (1996) took the US-college charts by storm, and the single «Call Me» got significant airplay in Switzerland, Japan and the Bahamas. At a rate of 70+ performances per year no stage and no festival in the country remained unfunked.

With every new album, GMF reinvented themselves musically and explored '60s Soul, Afro-Cuban rhythms and Old School Hip-Hop. On their 2011 record «The Proud Egyptian» they called on rapper Akil the MC (from Jurassic 5) with whom they went on a three-year concert tour. And several tracks of their last album «Take The Money» found their way into samplers of the Dutch DJ label «Breakbeat Paradise Records».

Since their formation, Grand Mother's Funck have published more than 160 songs on 12 studio albums. They have been working on their craft and have remained true to themselves...

Vive Le Funck Fédéral!

<https://www.gmf.ch>

<https://www.facebook.com/grandmothersfunck>

https://www.instagram.com/gmf_grandmothersfunck/

<https://www.youtube.com/user/grandmothersfunck>

PR-Page: <https://app.igroovemusic.com/pr/552>

Order here: <https://lnk.site/the-big-pie>

GMF are:

Daniel "Bean" Bohnenblust - Alto & Tenor Sax

Rich Fonje - Vocals

Bernhard Häberlin - Guitar

Andreas "Chnufi" Michel - all Pianos, Hammond, Clavinet

Ohlê Gagneux - Percussion

Thomas Reinecke - Bass

Daniel "Booxy" Aebi - Drums